
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 25
Svatý Kopeček

Č. 2 / 2023 06. 02. 2023 / 18:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Mgr. Michal Krejčí, Ing. David Alt, Ing. Stanislav Černý, František Prášil, Stanislav Jeřábek,
PaedDr. Olga Němcová MBA, Jiří Valihrach, Petr Pudil, Lucie Karasová

Hosté: Zástupci Městské policie Olomouc: 
Mgr. Pavel Skalický, ředitel.
Bc. Oldřich Korhoň, Jiří Čermák a Jiří Schwanzer, strážníci.

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze
Jednání začalo v 18:00 hod.
V úvodu schůze František Prášil přivítal nově jmenované členy KMČ Svatý Kopeček PaedDr. Olgu Němcovou a
pana Stanislava Jeřábka.
Ověřovatelem zápisu byl určen pan Stanislav Jeřábek.
 
Program schůze:
1) Pracovník úklidu TSMO
2) Parkoviště "u hřbitova"
3) Studie Sadového náměstí
4) Nové návrhy
5) Vyhláška o používání zábavní pyrotechniky
6) Svatokopecká ročenka a noviny
7) Různé

Usnesení:
KMČ projednala program schůze a schvaluje program jednání.

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR
Členové KMČ informovali zástupce Městské policie o porušování zákazu vjezdu a parkování vozidel na
travnatých plochách, kterých se dopouštějí návštěvníci Svatého Kopečka, zejména v lokalitě Sadového náměstí,
okolí Baziliky a Norbertina.
KMČ byla ze strany MPO informována, že v uvedené lokalitě bude prováděna kontrola nad dodržováním zákazu
vjezdu a neoprávněným parkováním na zelené ploše.
Petr Pudil opakovaně upozornil na parkování vozidel návštěvníků na lesních cestách. Dle informace od MPO je
oprávněným subjektem k řešení výše uvedeného jednání primárně určena Lesní stráž a nikoliv městská policie,
která není oprávněná řešit věc příkazem na místě ani domluvou. Městská policie v případě oznámení nebo
vlastního zjištění věc zadokumentuje a oznámí na OŽP. Dalším oprávněným subjektem k oznámení přestupku
je Policie ČR.
 
 
 

3 Vystoupení hostů

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu
Požadavek na svolání místního šetření - "Rybníky a studny" - Předáno
Stanoviště tříděného odpadu - Holubova - Předáno
Starší požadavky



Zápis č. 9/2022 ze dne 05. 09. 2022: Studna u rybníku na ul. Dvorského - V realizaci
Zápis č. 9/2022 ze dne 05. 09. 2022: Studna Adamovka - V realizaci
Zápis č. 11/2022 ze dne 05. 12. 2022: Posilová autobusová linka č. 111 na Svatý Kopeček - Před uzavřením

5 Projednávané záležitosti

5.1 Pracovník úklidu TSMO
KMČ Svatý Kopeček se připojuje ke společné žádosti MČ Radíkov, MČ Droždín a MČ Lošov týkající se
navýšení počtu pracovníků úklidu v našich městských částí. V současné době tuto činnost zajišťuje pouze jeden
pracovník na všechny čtyři městské části, což považujeme za nedostatečné. Společná žádost bude předána
objednavateli těchto služeb.

5.2 Parkoviště "u hřbitova"
Dne 1.2.2023 se uskutečnilo místní šetření za účasti p. Prášila, předsedy KMČ, p. Valihracha, člena KMČ, p.
Řeháka, majitele sousedního pozemku a pana ing. Tužína, projektanta ve věci plánovaného parkoviště pro
návštěvníky hřbitova a zpevněné plochy pro kontejner u hřbitova. Předmětem schůzky bylo projednat plánovaný
projekt a najít případné řešení ke spokojenosti všech dotčených stran. Pan Milan Řehák, majitel sousedního
pozemku, s aktuálním návrhem nesouhlasí, protože by rád v budoucnu v těchto místech vybudoval vjezd na
svůj pozemek. Po společném projednání všech možných variant jsme dospěli k níže uvedenému závěru: na
navrhnutém parkovišti zmenšit počet parkovacích míst na 2 klasická parkovací a 1 pro invalidy. Celé parkoviště
by se zrealizovalo co nejblíže u zdi k hornímu hřbitovu a díky tomu by zůstal dostatečně volný prostor proto, aby
si pan Řehák mohl v budoucnu udělat vjezd. S touto variantou pan Milan Řehák souhlasí. Dále jsme se všichni
shodli, že v okolí by bylo vhodné upravit povrchy tak, aby lidé neparkovali v zeleni (obrubníky, zábrany nebo
zpevnění povrchu).                                                                      
Michal Krejčí - uvedl, že záměr na vybudování parkovacích míst u hřbitovů na Sv. Kopečku vychází z
oprávněných potřeb občanů a měl by být co nejdříve realizován.  Vytvoření legálního stání automobilů v této
lokalitě bylo po KMČ Sv. Kopeček místními obyvateli opakovaně vyžadováno, obdobné požadavky od
obyvatelůmají KMČ v Droždíně, Lošově a Radíkově. KMČ Sv. Kopeček si proto v minulosti nechala prověřit
možnost zřízení parkovacích míst v rámci studie ,,Úprava dopravního režimu na Sv. Kopečku" (Tužín, 12/2020).
Tato studie navrhla vybudování parkovacích míst mezi starým a novým hřbitovem. Po jednáních KMČ Sv.
Kopeček v listopadu a prosinci 2021 si komise zadala zpracování projektové dokumentace záměru, jež
probíhalo během roku 2022, a to včetně projednání a zajištění potřebných stanovisek dotčených orgánů a
vyjádření správců sítí. Kompletní projekt komise obdržela v prosinci 2022 s tím, že je připraveno podání žádosti
o stavební povolení akce.  Na lednovém jednání komise (viz zápis komise z 9. 1. 2023) byl na základě návrhu p.
Prášila dohodnut další postup přípravy záměru, který zahrnoval uskutečnění místního šetření za účasti p.
Řeháka a následné veřejné projednání celé problematiky. Doposud se uskutečnilo pouze místní šetření s p.
Řehákem (1. 2. 2023), na kterém se zúčastnění shodli na možné úpravě projektu, která spočívá ve vypuštění
jednoho parkovacího místa. S popsaným řešením Michal Krejčí nesouhlasí, neboť vyvolává nutnost
přepracování projektové dokumentace, včetně zajištění nových stanovisek a vyjádření, což zcela jistě znemožní
realizaci záměru v r. 2023. Zejména však zvolený postup ohrozí výstavbu parkovacích míst v r. 2024, neboť v
době přípravy rozpočtu města (tj. léto 2023) na příští rok zřejmě ještě nebude vydané stavební povolení. Na
investičně nepřipravenou akci se v napjaté finanční situaci města těžko najdou peníze. Rovněž ubrání jednoho
parkovacího místa je nežádoucí, zvláště když realizaci zvažovaného vjezdu p. Řeháka na jeho zahradu stávající
podoba projektu nijak nebrání. Na základě výše uvedeného Michal Krejčí doporučuje, aby při další přípravě
záměru bylo postupováno v součinnosti s KMČ Droždín, Lošov a Radíkov a urychleně jednáno s vedením města
tak, aby co nejdříve došlo k určení odboru MMOL odpovědného za realizaci stavby (dle stávající projektové
dokumentace), včetně zajištění potřebných povolení.
Po projednání celé problematiky podal František Prášil návrh na níže uvedené usnesení:

Usnesení:
KMČ Svatý Kopeček souhlasí s úpravou projektu parkoviště ,,u hřbitova" na základě dohody z místního šetření
(na původním místě vzniknou dvě parkovací místa a jedno parkovací místo pro invalidy. Vše bude umístěné co
nejblíže hřbitovní zdi, na protější straně bude zpevněná plocha pro umístění kontejnerů) a s projekčními pracemi
na úpravě projektu parkoviště ,,u hřbitova" v hodnotě 10 000,- Kč.

Pro: 7 Proti: 1 Zdržel se: 1

5.3 Studie Sadového náměstí
František Prášil informoval členy KMČ o dohodnuté schůzce (16.2.) se zadavatelem studie ( Odbor strategie a
řízení, útvar hlavního architekta). Jednání se zůčastní František Prášil, PaedDr. Olga Němcová a Mgr. Krejčí.
Obsahem jednání je seznámit zadavatele studie s připomínkami ke studii a dalším postupem.

5.4 Nové návrhy
PaedDr. Olga Němcová představila členům KMČ níže uvedené návrhy:
1) Ve spolupráci se ZOO Olomouc tématicky vymalovat zastávku MHD Zoo směr Olomouc
2) Úprava zeleně břehu dolního rybníka podél ul. Šeříkova- odborná úprava (projednat s odborem městské
zeleně)
3) Směrovka k ZOO - vršina - umístění směrovky 



4) Pozemek pana Fruhaufa-přerostlé tuje a náletové dřeviny 
KMČ s výše uvedenými návrhy souhlasí a pověřuje PaedDr. Němcovou k jednání.

5.5 Vyhláška o zákazu používání zábavné pyrotechniky
Informujeme obyvatele o aktivitě smOL. ve věci možného rozšíření zákazu používání zábavní pyrotechniky i v
dalších městských částí smOl. Vzhledem k faktu, že na Svatém Kopečku vyhláška již existuje od roku 2020, tuto
aktivitu vítáme. V příloze uvádíme aktuální znění vyhlášky.
 
 
 

5.6 Svatokopecká ročenka a noviny 2023
Na základě zaslané cenové nabídky (kalkulace) KMČ Sv. Kopeček schvaluje výdaje z kapitoly služby na
zajištění (tj. tisk, grafická příprava) Svatokopecké ročenky 2022 ve výši 35 tisíc Kč. a Svatokopeckých novin na
rok 2023 ve výši 15 tis. Kč.

Usnesení:
"KMČ Sv. Kopeček schvaluje výdaje z kapitoly služby na zajištění (tj. tisk, grafická příprava) Svatokopecké
ročenky 2022 ve výši 35 tisíc Kč. a Svatokopeckých novin na rok 2023 ve výši 15 tis. Kč".

 
Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

5.7 Různé
Jubilanti z roku 2022-členové KMČ navštíví a předají dárky jubilantům, kteří nebyli navštívení v minulém roce
(zajistí p. Němcová a p. Černý)
Setkání předsedů KMČ - 20.2. se uskuteční setkání předsedů KMČ se zástupci odborů smOl.
Požadavek na opravu vyježděných kolejí na zastávkách MHD ZOO byl předán na Správu silnic Olomouckého
kraje. Oprava se bude realizovat po skončení zimní sezóny.
Požadavek na opravu nebo odstranění podpěr stromů (3 ks) v ulici Dvorského u bytovek byl nahlášen na správu
UZSVM.
Geodetické zaměření studny"Adamovka" se uskutečnilo dne 2.2. Dokumentace bude předána KMČ.
Popelnice sloužící pro potřeby nájemců budovy pošty byly přemístěny do prostoru vjezdu k potravinám.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl
Komise se nevyjadřovala k žádným žádostem.

7 Nové požadavky

1 Parkoviště "u hřbitova"

Dne 1.2.2023 se uskutečnilo místní šetření za účasti p. Prášila, předsedy KMČ, p. Valihracha, člena KMČ, p.
Řeháka, majitele sousedního pozemku a pana ing. Tužína, projektanta ve věci plánovaného parkoviště pro
návštěvníky hřbitova a zpevněné plochy pro kontejner u hřbitova. Předmětem schůzky bylo projednat plánovaný
projekt a najít případné řešení ke spokojenosti všech dotčených stran. Pan Milan Řehák, majitel sousedního
pozemku, s aktuálním návrhem nesouhlasí, protože by rád v budoucnu v těchto místech vybudoval vjezd na
svůj pozemek. Po společném projednání všech možných variant jsme dospěli k níže uvedenému závěru: na
navrhnutém parkovišti zmenšit počet parkovacích míst na 2 klasická parkovací a 1 pro invalidy. Celé parkoviště
by se zrealizovalo co nejblíže u zdi k hornímu hřbitovu a díky tomu by zůstal dostatečně volný prostor proto, aby
si pan Řehák mohl v budoucnu udělat vjezd. S touto variantou pan Milan Řehák souhlasí. Dále jsme se všichni
shodli, že v okolí by bylo vhodné upravit povrchy tak, aby lidé neparkovali v zeleni (obrubníky, zábrany nebo
zpevnění povrchu). Michal Krejčí - uvedl, že záměr na vybudování parkovacích míst u hřbitovů na Sv. Kopečku
vychází z oprávněných potřeb občanů a měl by být co nejdříve realizován.  Vytvoření legálního stání automobilů
v této lokalitě bylo po KMČ Sv. Kopeček místními obyvateli opakovaně vyžadováno, obdobné požadavky od
obyvatelůmají KMČ v Droždíně, Lošově a Radíkově. KMČ Sv. Kopeček si proto v minulosti nechala prověřit
možnost zřízení parkovacích míst v rámci studie ,,Úprava dopravního režimu na Sv. Kopečku" (Tužín, 12/2020).
Tato studie navrhla vybudování parkovacích míst mezi starým a novým hřbitovem. Po jednáních KMČ Sv.
Kopeček v listopadu a prosinci 2021 si komise zadala zpracování projektové dokumentace záměru, jež
probíhalo během roku 2022, a to včetně projednání a zajištění potřebných stanovisek dotčených orgánů a
vyjádření správců sítí. Kompletní projekt komise obdržela v prosinci 2022 s tím, že je připraveno podání žádosti
o stavební povolení akce.  Na lednovém jednání komise (viz zápis komise z 9. 1. 2023) byl na základě návrhu p.
Prášila dohodnut další postup přípravy záměru, který zahrnoval uskutečnění místního šetření za účasti p.
Řeháka a následné veřejné projednání celé problematiky. Doposud se uskutečnilo pouze místní šetření s p.
Řehákem (1. 2. 2023), na kterém se zúčastnění shodli na možné úpravě projektu, která spočívá ve vypuštění
jednoho parkovacího místa. S popsaným řešením Michal Krejčí nesouhlasí, neboť vyvolává nutnost
přepracování projektové dokumentace, včetně zajištění nových stanovisek a vyjádření, což zcela jistě znemožní



realizaci záměru v r. 2023. Zejména však zvolený postup ohrozí výstavbu parkovacích míst v r. 2024, neboť v
době přípravy rozpočtu města (tj. léto 2023) na příští rok zřejmě ještě nebude vydané stavební povolení. Na
investičně nepřipravenou akci se v napjaté finanční situaci města těžko najdou peníze. Rovněž ubrání jednoho
parkovacího místa je nežádoucí, zvláště když realizaci zvažovaného vjezdu p. Řeháka na jeho zahradu stávající
podoba projektu nijak nebrání. Na základě výše uvedeného Michal Krejčí doporučuje, aby při další přípravě
záměru bylo postupováno v součinnosti s KMČ Droždín, Lošov a Radíkov a urychleně jednáno s vedením města
tak, aby co nejdříve došlo k určení odboru MMOL odpovědného za realizaci stavby (dle stávající projektové
dokumentace), včetně zajištění potřebných povolení.  Po projednání celé problematiky podal František Prášil
návrh na níže uvedené usnesení:  Usnesení KMČ Svatý Kopeček souhlasí s úpravou projektu parkoviště ,,u
hřbitova" na základě dohody z místního šetření (na původním místě vzniknou dvě parkovací místa a jedno
parkovací místo pro invalidy. Vše bude umístěné co nejblíže hřbitovní zdi, na protější straně bude zpevněná
plocha pro umístění kontejnerů) a s projekčními pracemi na úpravě projektu parkoviště ,,u hřbitova" v hodnotě
10 000,- Kč.  pro: 7, proti: 1, zdržel se: 1

8 Obecné informace
Jednání bylo ukončeno ve 20:57 hodin.
Příští řádné jednání KMČ Svatý Kopeček proběhne 6.3.2023 od 18:00 hodin v místnosti detašovaného
pracoviště KMČ Sadové náměstí 7 (nad poštou).

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 2 / 2023

Datum schválení zápisu: 20. 02. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
František Prášil

Zapsal/a:
František Prášil

Ověřil/a:
Stanislav Jeřábek


